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Protokół Nr LIX / 23 

z LIX sesji Rady Miejskiej w Ropczycach w dniu 27 marca 2023 r. 

 

Prowadzący obrady (otwieranie i zamykanie dyskusji nad poszczególnymi punktami porządku 

obrad, udzielanie głosu, przeprowadzanie głosowań, ogłaszanie wyników głosowań, 

wykonywanie innych czynności składających się na prowadzenie obrad): Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Ropczycach – p. Grzegorz Bielatowicz. 

Czas trwania sesji: ok. 13.05 -14.57. 

Miejsce obrad: Urząd Miejski w Ropczycach ul. Krisego 1, sala konferencyjna 109. 

Przebieg obrad, streszczenia przemówień i dyskusji: 

 

1. 

Przewodniczący Rady pan Grzegorz Bielatowicz otworzył 59 sesję Rady Miejskiej  

w Ropczycach.  

Powitał uczestników sesji oraz osoby oglądające transmisję obrad sesji Rady Miejskiej.  

 

Przewodniczący Rady zarządził sprawdzenie kworum za pośrednictwem systemu e-sesja.  

Na podstawie listy obecności stwierdził, że obrady są prawomocne. Stwierdził, że w sesji 

uczestniczy 17 radnych.  

 

Przewodniczący Rady  poinformował, że: Obrady Rady Miejskiej są transmitowane i utrwalane 

za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk oraz nagrania obrad są udostępniane  

w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej urzędu gminy. Uczestnicząc w 

sesji Rady Miejskiej wyrażacie państwo zgodę na przetwarzanie i upublicznianie swoich 

danych osobowych, w myśl przepisów rozporządzenia o ochronie danych tak zwane RODO. 

 

2. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są wnioski w sprawie zmian do porządku obrad.  

 

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak - Proszę o wycofanie z dzisiejszego porządku obrad 

punktu trzeciego - Informacji burmistrza w sprawie niezbędnej przebudowy drogi 

wojewódzkiej 986 Ropczyce-Tuszyna-Wiśniowa oraz do tego trzeciego punktu, podpunkt 

pierwszy dotyczący przyjęcia przez Wysoką Radę uchwały w formie stanowiska dotyczącego  

konieczności projektowania przebudowy tej drogi. W piątek, pod koniec dnia skontaktował się 

ze mną telefonicznie pan dyrektor Piotr Miąso, dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich, który 

jest zarządcą tej drogi by przełożyć ten punkt dzisiejszej sesji na sesję następną bowiem tak się 

złożyło, że dzisiaj jest też sesja sejmiku wojewódzkiego z jego udziałem bo też ma stosowne 

punkty, jak również i wszystkimi członkami zarządu i była sugestia, że jest jego przyjazd 

pewny, tak mnie zapewniał telefonicznie, jeżeli przełożymy to na kolejną sesję. Wobec 

powyższego wysłaliśmy maile dzisiaj rano do tych osób, które były zaproszone na ten punkt. 

Uważam, że jeżeli zarządca tej drogi przyjedzie na sesję to warto przy nim przedstawić 

argumenty i debatować nad takim projektem uchwały. Być może przyjedzie jeszcze ktoś  



2 
 

z naszych kolegów wójtów gmin, które leżą na przebiegu tej drogi wojewódzkiej. Dzisiaj  

z nimi rozmawiałem bo wycofywałem to zaproszenie. Uważam więc, że warto wycofać ten 

punkt i taka jest moja sugestia i prośba do pana przewodniczącego, aby punktem pierwszym 

następnej sesji, której datę i termin ustaliliśmy bo z odpowiednim wyprzedzeniem 6 tygodni 

wcześniej chciałem, żeby dyrekcja Polskich Wód była zaproszona na sesję kwietniową  

w sprawie informacji o postępach w przygotowaniu projektu zabezpieczenia doliny Wielopolki. 

Chodziło o to, żeby się później nie wymawiali, że zaproszenie na dwa tygodnie powoduje, że 

mają inny harmonogram zajęć i w związku z tym nie mogą uczestniczyć, więc wysłaliśmy już 

zaproszenia i dlatego byłaby taka prośba, żeby ten punkt był pierwszy i zorganizowalibyśmy 

za zgodą pana przewodniczącego sesję o godzinie 12:00. Godzinę czasu na ten właśnie 

przesunięty punkt a o 13:00 tak jak w piśmie skierowanym do dyrekcji Polskich Wód byłby 

drugi punkt dotyczący doliny Wielopolki, zagrożeń stąd płynących i następne punkty 

merytoryczne.  

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie wniosku o zmianę porządku obrad. 

Treść wniosku: wycofanie - zdjęcie z porządku obrad punktu 3 wraz z podpunktem 1. 

Wnioskowana zmiana do porządku obrad została wprowadzona przy: za - 17, przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0.  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Zmiany do porządku obrad.  

3. Informacja Burmistrza Ropczyc w sprawie niezbędnej przebudowy drogi wojewódzkiej Nr 

986 Tuszyma-Ropczyce-Wiśniowa, ze szczególnym uwzględnieniem jej modernizacji  

w granicach miasta i gminy Ropczyce. – punkt zdjęty z porządku obrad. 

1) Uchwała w sprawie: stanowiska dotyczącego przebudowy drogi wojewódzkiej nr 986 

Tuszyma - Ropczyce - Wiśniowa.  

4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał:  

1) Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa 

Podkarpackiego na realizację zadania publicznego  

2) Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Ropczycko -

Sędziszowskiego.  

3) Uchwała w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2023 rok.  

4) Uchwała w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ropczyce na lata 

2023-2032  

5) Uchwała w sprawie zaniechania realizacji inwestycji  

6) Uchwała w sprawie: zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia jej przebiegu  

7) Uchwała w sprawie zmiany Uchwały NR XX/200/16 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 

26 lutego 2016 r. w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania oraz opłat za parkowanie 

pojazdów w Strefie Płatnego Parkowania  

8) Uchwała w sprawie oddania w nieodpłatne użytkowanie, Polskiemu Związkowi 

Działkowców nieruchomości gruntowej położonej w Ropczycach.  
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9) Uchwała w sprawie zbycia lokalu mieszkalnego w Ropczycach w budynku przy  

ul. Kościuszki 1.  

5. Przyjęcie protokołu z LVIII sesji Rady Miejskiej.  

6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

7. Sprawy różne.  

8. Zamknięcie sesji.  

 

3. 3.1) Punkt zdjęty z porządku obrad. 

 

4. 

4.1) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi 

Województwa Podkarpackiego na realizację zadania publicznego - Skarbnik Gminy p. Beata 

Malec. 

Projekt uchwały dotyczy udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa 

Podkarpackiego na realizację zadania publicznego pod nazwą Odnowa drogi wojewódzkiej 986 

relacji Tuszyma - Ropczyce - Wiśniowa w miejscowości Ropczyce i Okonin w kwocie 300 000 

zł. Na wniosek o udzielenie pomocy finansowej dla remontu wskazanej drogi projekt uchwały 

jest wskazaniem do podjęcia ewentualnych dalszych kroków w celu zabezpieczenia takiej 

pomocy, realizacji zadania pod tymże tytułem. 

 

Radny p. Stanisław Marć – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił opinię Komisji 

Rewizyjnej z posiedzenia w dniu 23 marca 2023 roku o projektach uchwał. Komisja Rewizyjna 

działając na posiedzeniu w dniu 23 marca 2023 roku wydała opinie pozytywne o projektach 

uchwał na 59 sesję. Są to projekty: projekt 4.1 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Samorządowi Województwa Podkarpackiego na realizację zadania publicznego dotyczący 

współfinansowania odnowy drogi wojewódzkiej w miejscowości Ropczyce i Okonin, projekt 

4.2 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Ropczycko-Sędziszowskiego 

dotyczący wsparcia zadania inwestycyjnego drogi powiatowej Lubzina-Okonin, projekt 4.3  

w sprawie zmian w budżecie 2023 roku, projekt 4.4 w sprawie zmian w wieloletniej prognozie 

finansowej, projekt 4.5 w sprawie zaniechania realizacji inwestycji do uporządkowania 

zapisów księgowych. Wszystkie te projekty uzyskały opinię pozytywną. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa 

Podkarpackiego na realizację zadania publicznego została podjęta przy: za – 18 głosów, 

przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.2) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Ropczycko – Sędziszowskiego - Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt uchwały dotyczy udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Ropczycko-

Sędziszowskiego na zadanie pod nazwą Rozbudowa drogi powiatowej Lubzina-Okonin wraz  

z niezbędną infrastrukturą i przebudową sieci. Pomoc finansowa opiewałaby na kwotę 150 000 
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zł, byłaby udzielona w 2023 roku. Jest to projekt uchwały przedstawiony na odzew wniosku 

złożonego przez Starostę Ropczycko-Sędziszowskiego do Burmistrza Ropczyc od Starosty 

Ropczycko-Sędziszowskiego z prośbą o dofinansowanie zadania, na które starostwo dostało 

dofinansowanie w ramach rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa 

Podkarpackiego na realizację zadania publicznego została podjęta przy: za – 18 głosów, 

przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

Przewodniczący Rady - Bardzo dziękuję Wysokiej Radzie za podjęcie tej uchwały. Dziękuję 

panu burmistrzowi, że przedłożył projekt uchwały. Panie burmistrzu prośba z mojej strony. 

Będziemy partycypować w realizacji tej inwestycji i bardzo bym prosił, jeżeli to będzie jeszcze 

możliwe, żeby zadbać o wymuszenie tego fragmentu chodnika na drodze Lubzina-Okonin  

w przysiółku Przymiarki. Jeżeli dojdzie do takich rozmów to proszę spróbujmy powalczyć o to 

bo naprawdę warto i trzeba, żeby zadbać o szeroko rozumiane bezpieczeństwo dla 

mieszkańców Lubziny przysiółek Przymiarki. 

 

4.3) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2023 

rok - Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2023 rok. Postanawia się zmniejszyć 

dochody o kwotę 134 010 złotych. Zmniejszenie to jest spowodowane otrzymaną informacją  

z tytułu zmniejszenia subwencji ogólnej części oświatowej, co zostało przedstawione  

w załączniku nr 1 według klasyfikacji. Po zmniejszeniu dochodów zmniejsza się wydatki  

w ramach realizacji zadań placówek oświatowych. Zmniejszenia zostały dokonane na bazie 

wydatków osobowych. Projekt uchwały zwiększa wydatki budżetu łącznie o kwotę 4 500 000 

zł. Wydatki te zwiększone są w ramach wydatków w tabeli numer 3, zabezpieczone według 

klasyfikacji budżetowej. Największą grupą wprowadzonych wydatków jest kwota 3 500 000 zł 

na remonty dróg. 290 000 zł przebudowa drogi gminnej w Ropczycach ulica Brzozowa. Dotacja 

celowa dla województwa w ramach zadania odnowa drogi wojewódzkiej 300 000 zł. 150 000 

zł jako dotacja celowa dla powiatu dotycząca rozbudowy drogi powiatowej. Zwiększenie  

o wartości 12 000 zł na projektowaniu i budowie sieci wodociągowej przy ulicy Kolejowej, 36 

000 zł na budowę kompleksu sportowo-rekreacyjnego pumptrack. Są to kwoty zwiększone  

w ramach poprzetargowych zabezpieczeń, w ramach planu, który jest już zabezpieczony 

wystąpiły braki. 40 000 zł na remont pomieszczeń wc w budynku wielofunkcyjnym ulica 

Kochanowskiego, 13 000 zł dotacja dla Centrum Kultury na zakup niezbędnego wyposażenia 

dla poszczególnych domów kultury, remonty na oświacie w wysokości 100 000 zł oraz kwota 

44 047,44 zł jako wolne środki wprowadzone na systemie profilaktyki alkoholowej. 

Zwiększone wydatki będą mieć pokrycie w planowanym deficycie. Planowany deficyt jest 

zabezpieczony z przychodów czyli tak zwanych środków wolnych z 2022 roku. Wolne środki 

rozpisano w tabeli numer 3 z jakiego tytułu są wprowadzone i w jakich wysokościach. Również 

w projekcie uchwały dokonuje się przeniesienia planowanych wydatków w łącznej kwocie 28 
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728 zł. Są to wydatki realizowane w ramach Urzędu Miejskiego i zespołu placówek 

oświatowych. Tabela nr 4 przedstawia poszczególną klasyfikację w realizacji tych zadań 

zabezpieczenia planu. Również projekt uchwały zabezpiecza w tabeli 5 przesunięcia 

klasyfikacji budżetowej dochodów. Nie dotyczy żadnego wprowadzenia nowych kwot, jest to 

kwota przesunięta tylko zgodnie z klasyfikacją budżetową. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2023 rok została podjęta przy: za 

– 18 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.4) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

Gminy Ropczyce na lata 2023-2032 - Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy Ropczyce na lata 2023-

2032. Zgodnie z ustawą o finansach publicznych i o samorządzie gminnym wszelkie zmiany 

od ostatniej sesji, które zostały dokonane również zarządzeniami burmistrza przedstawiono  

w załączniku nr 1. Załącznik nr 2 dotyczący przedsięwzięć wieloletnich nie ulega zmianie. 

Wszelkie objaśnienia przyjętych wartości, które są w tabeli numer 1, 2 zawierają wyjaśnienia 

do załącznika nr 3. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ropczyce na lata 2023-

2032 została podjęta przy: za – 18 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.5) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaniechania realizacji inwestycji - Skarbnik 

Gminy p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy zaniechania realizacji inwestycji pod nazwą Rozbudowa budynku OSP  

w Małej o łącznej wartości 39 891,10 zł, uznając ją za inwestycje bez efektu majątkowego.  

W związku z brakiem kontynuacji zadania na które wskazana jest kwota  poniesiona w latach 

2014-2015 dla realnego, jasnego przedstawienia sytuacji majątkowej Gminy Ropczyce 

zachodzi konieczność z ustawy o rachunkowości, aby te środki zostały przeksięgowane z konta 

środki trwałe w budowie na wynik finansowy naszej jednostki, w związku z tym, że ta 

dokumentacja nie będzie wykorzystana do dalszej realizacji. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zaniechania realizacji inwestycji została podjęta przy: za – 18 głosów, 

przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.6) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie: zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych 

oraz ustalenia jej przebiegu - Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Mieszkaniowej  

p. Arkadiusz Bęben. 

Projekt uchwały dotyczy zaliczenia ulicy Brzozowej do kategorii dróg gminnych. Uchwała ta 

była procedowana na poprzedniej sesji. Wszystkich działek w uchwale jest 110, a jedną z nich 
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leżącą z boku pasa drogowego należało wyłączyć z treści uchwały ze względu na to, że stanowi 

własność nieżyjących osób fizycznych. Tutaj była omyłka referatu. 

 

Radny p. Zenon Charchut – Przewodniczący Komisji ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju 

gospodarczego poinformował, że ww. Komisja na posiedzeniu w dniu 23 marca bieżącego roku 

przeanalizowała 5 projektów uchwał na dzisiejszą sesję rady miejskiej: wycofany z porządku 

projekt w sprawie stanowiska dotyczącego przebudowy drogi wojewódzkiej nr 986 Tuszyma-

Ropczyce-Wiśniowa punkt 3, projekt 4.6 w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg 

gminnych oraz ustalenia jej przebiegu, projekt 4.7 w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej 

w Ropczycach z dnia 26 lutego 2016 roku w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania oraz 

opłat za parkowanie pojazdów w strefie płatnego parkowania, projekt 4.8 w sprawie oddania  

w nieodpłatne użytkowanie Polskiemu Związkowi Działkowemu nieruchomości gruntowej 

położonej w Ropczycach, projekt 4.9 w sprawie zbycia lokalu mieszkalnego w Ropczycach  

w budynku przy ulicy Kościuszki 1. Wszystkie projekty uchwał uzyskały opinię pozytywną. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie:  zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia jej przebiegu 

została podjęta przy: za – 18 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.7) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały NR XX/200/16 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 26 lutego 2016 r. w sprawie ustalenia strefy płatnego 

parkowania oraz opłat za parkowanie pojazdów w Strefie Płatnego Parkowania - Kierownik 

Referatu Dróg i Gospodarki Mieszkaniowej p. Arkadiusz Bęben. 

Projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały Rady Miejskiej w sprawie ustalenia strefy płatnego 

parkowania oraz opłat za parkowanie pojazdów w strefie płatnego parkowania. Ceny opłat za 

korzystanie z miejsc parkingowych w strefie płatnego parkowania w Ropczycach nie uległy 

zmianie od sierpnia 2017 roku, to jest od chwili, kiedy strefa została ustanowiona uchwałą rady. 

Od 2017 roku dwukrotnie wzrosły opłaty ponoszone z tytułu zarządzania strefą płatnego 

parkowania przez podmiot zewnętrzny. Aktualnie można zaobserwować pojazdy parkujące po 

kilka godzin a nawet przez cały dzień. Podniesienie pobieranych opłat pozwoli na zwiększenie 

rotacji parkujących samochodów. Zwiększenie stawek pozwoli jednocześnie uniknąć 

dofinansowania strefy płatnego parkowania z budżetu gminy Ropczyce. W strefie płatnego 

parkowania ustala się wysokość stawek opłat za parkowanie pojazdów samochodowych  

w wysokości: za pierwszą rozpoczętą godzinę 2 zł, według starej uchwały było 1 zł, za drugą 

rozpoczętą godzinę 3 zł, było 2 zł, za każdą kolejną godzinę parkowania 2 zł, była złotówka. 

Za dzienny czas parkowania w godzinach od 7:00 do 16:00 17 zł opłata jednorazowa, było 8 

zł. Stawka opłaty za korzystanie z zastrzeżonego miejsca parkingowego koperty wynosi 300 zł 

na miesiąc, było 150 zł. Za nieuiszczenie opłaty, w tym za uiszczenie opłaty o której mowa  

w § 3 ustęp 1 w zaniżonej wysokości lub przekroczenie opłaconego czasu parkowania 

pobierana będzie opłata w wysokości 100 zł, niezależnie od obowiązku uiszczenia opłaty za 

parkowanie. Sposób pobierania tej opłaty określa regulamin stanowiący załącznik nr 2 do 

uchwały. W poprzedniej uchwale było to 50 zł. W załączniku nr 2 do uchwały § 2 ustęp 10 
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otrzymuje brzmienie: w przypadku nieuiszczenia opłaty za parkowanie w strefie płatnego 

parkowania w terminie określonym w § 2 niniejszego regulaminu korzystający z pojazdu 

zobowiązany jest do zapłaty opłaty dodatkowej w wysokości 100 zł, było 50 zł. Realizacja tej 

uchwały wchodzi w życie z dniem 1 czerwca 2023 roku i tak dla państwa informacji, jeśli 

chodzi o stawki obowiązujące w okolicznych miastach Sędziszów ma w tej chwili takie stawki 

jak my przed podjęciem tej uchwały, natomiast Strzyżów i Dębica w chwili obecnej są 

porównywalne jak Ropczyce po ewentualnych zmianach. 

 

Radny p. Andrzej Rachwał – Przewodniczący Komisji ds. zdrowia i porządku publicznego 

poinformował, że ww. Komisja na posiedzeniu w dniu 23 marca bieżącego roku wydała 

pozytywną opinię o projekcie uchwały 4.7 dotyczącym zmian opłaty za parkowanie pojazdów 

w strefie płatnego parkowania, w zamian za zmianę uchwały z dnia 26 lutego 2016 roku. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zmiany Uchwały NR XX/200/16 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 26 

lutego 2016 r. w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania oraz opłat za parkowanie 

pojazdów w Strefie Płatnego Parkowania została podjęta przy: za – 18 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się - 1. 

 

4.8) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie oddania w nieodpłatne użytkowanie, 

Polskiemu Związkowi Działkowców nieruchomości gruntowej położonej w Ropczycach – 

Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej – p. Józef Krzych. 

Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na oddanie w nieodpłatne użytkowanie Polskiemu 

Związkowi Działkowców na czas nieoznaczony nieruchomości oznaczonej w operacie 

ewidencji gruntów obrębu Ropczyce jako działka ewidencyjna nr 386/6 o powierzchni ogólnej 

1,2343 hektara z przeznaczeniem na zakładanie i prowadzenie rodzinnych ogrodów 

działkowych. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. W 1997 roku zlikwidowano część 

Ogrodu Działkowego Aronia, które istniały na działce 386/6, z uwagi na przeznaczenie tego 

terenu w planie miejscowym pod drogę. Ponieważ działka 386/6 pozostała nadal  

w bezumownym użytkowaniu osób, które otrzymały przydzielenie ogródków działkowych 

przez zarząd ogrodów, na tych ogródkach są wyposażenia w małą architekturę ogrodową, 

altany ogrodowe i nasadzenia, które stanowią własność gospodarujących działkowców. Na 

prośbę Zarządu Ogrodu Aronia proponuje się uregulowanie stanu faktycznego poprzez oddanie 

w nieodpłatne użytkowanie, co umożliwia ustawa o Rodzinnych Ogrodach Działkowych. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie oddania w nieodpłatne użytkowanie, Polskiemu Związkowi Działkowców 

nieruchomości gruntowej położonej w Ropczycach została podjęta przy: za – 19 głosów, 

przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 
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4.9) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zbycia lokalu mieszkalnego w Ropczycach  

w budynku przy ul. Kościuszki 1- Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej – p. Józef 

Krzych. 

Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu lokalu mieszkalnego 

nr 14 o powierzchni użytkowej 65,60 m2 stanowiącego własność gminy Ropczyce, 

znajdującego się na parterze budynku zlokalizowanego w Ropczycach przy ulicy Kościuszki 1, 

wraz z udziałem w części nieruchomości wspólnej stanowiącej grunt znajdujący się pod 

budynkiem oznaczony jako działka nr 980/2 o powierzchni ogólnej 548 m2 i części budynku  

i urządzeń, które nie służą wyłącznie do użytku właścicieli lokali. Uchwała wchodzi w życie  

z dniem podjęcia. Lokal był wynajmowany na rzecz osoby fizycznej, która zmarła w 2022 roku. 

W lokalu zostały wymienione okna ponad 10 lat temu. Przez około 30 lat lokal nie był 

remontowany. Oprócz tego lokalu w budynku tym są jeszcze 4 lokale mieszkalne stanowiące 

własność gminy, oddane w najem osobom fizycznym. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zbycia lokalu mieszkalnego w Ropczycach w budynku przy ul. Kościuszki 

1 została podjęta przy: za – 19 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

5.  

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu z LVIII sesji Rady Miejskiej.  

Brak zgłoszeń. 

Protokół z LVIII sesji Rady Miejskiej został przyjęty przy: za – 19 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się - 0. 

 

6.  

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak - Wysoka Rado, chciałbym na wstępie podziękować za 

podjętą decyzję przed chwilą o podziale nadwyżki budżetowej za rok ubiegły. Podzieliliśmy 

jakby pierwszą kwotę. Mamy nadzieję, że pani skarbnik kończąc sprawozdanie finansowe 

wyliczy nam jeszcze jakąś kwotę, którą uwolnimy do dyspozycji na różne przedsięwzięcia na 

sesji kwietniowej. Z pewnością to nie będzie już taka kwota jak ta 4 500 000 zł, to może być 

już niewielka kwota ale każda jest ważna i się przyda bo mamy szereg różnych  wnioskowanych 

przez mieszkańców, przez państwa radnych na komisjach, przez sołtysów wniosków do 

realizacji, na które dzisiaj nie starcza nam środków własnych. Składamy na wiele różnych 

przedsięwzięć wnioski. Staramy się o pozyskanie środków finansowych zewnętrznych. Różnie 

z tym bywa, raz się nam udaje, innym razem składamy ponownie i ponownie, niemniej jednak 

taka kwota do podziału jak przed chwilą 4 500 000 złotych jest niezwykle ważna. Co robimy  

z tą kwotą? Po pierwsze zdecydowaną większość przeznaczamy na przebudowę, modernizację 

dróg. Przypomnę te cztery pozycje. Za 3 500 000 zł zakładamy, że po przetargu uda się nam 

przebudować z dróg naszych gminnych o nawierzchni żużlowej, o nawierzchni kamiennej, 

piaskowej drogi asfaltowe. Jesteśmy wkrótce przygotowani do ogłoszenia przetargu na 

przebudowę dróg w następujących miejscowościach i osiedlach. W Ropczycach zakładamy 

złożyć do przetargu odcinek ul. Świętej Anny długości 230 metrów, Ropczyce „na miąsę” jak 
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to określamy w obszarze części północno-zachodniej 205 m, ul. Słoneczna na Czekaju od ul. 

Kwiatowej 500 m, Poręby Chechelskie na długości 630 m, ul. Cicha 210 m, odcinek Armii 

Krajowej od garaży z chodnikiem i fragment drogi od drogi powiatowej naprzeciw policji,  

w sumie 120 m. Zakładamy też przebudować parking przy ul. Iwaszkiewicza oraz parking jako 

zatoka przy jezdni też przy ul. Iwaszkiewicza 2 pozycje, w sumie 340 000 zł założenia 

przedprzetargowe. W Niedźwiadzie kilka dróg naszych gminnych do zmiany nawierzchni. 

Niedźwiada „na forysia” 150 m, Niedźwiada „na szczepanik” 260 m, Niedźwiada „na pociaska” 

160 m, Niedźwiada „na wójcika” długość 210 m, Niedźwiada „na sowę” boczna „na krawca” 

to jest krótki odcinek 70 m, Niedźwiada „na ostafina, regułę” 150 m, Mała droga na pomnik 

260 m, Okonin około 300 m droga naprzeciw drogi wojewódzkiej Okonin-Lubzina od drogi 

wojewódzkiej i Gnojnica Wola nazywamy to umownie „na darłak” 470 m, Gnojnica Dolna 

Domaradz Mały 500 z hakiem metrów, Lubzina „na jamrogowicza” za remizą 200 m oraz 

fragmenty bo pewnie nie uda się całości Lubzina koło stadionu, cała długość to 550 m, 

zobaczymy bo tu będzie etap. Łączki Kucharskie droga „na tatara” 240 m i razem kosztorys 

przedprzetargowy to jest 3 700 000 zł. W przetargu zobaczymy, to może być kwota około 

3 500 000 zł, może być znacznie większa. Jak znacznie większa to będziemy na sesji 

kwietniowej bo sądzę, że to będzie akurat już po otwarciu przetargu przedstawiać propozycję 

Wysokiej Radzie, żeby z ewentualnej nadwyżki budżetowej jeszcze na przebudowę dróg 

gminnych dołożyć. Z tej pozycji 4 500 000 zł nadwyżki budżetowej zakładamy pomoc dla 

samorządu wojewódzkiego, dla pana marszałka, w którego zarządzie jest droga wojewódzka  

w miejscowości Okonin, około kilometr drogi byłby poddany modernizacji przy naszym 

udziale około 300 000 zł. Ważna droga, ważny odcinek, chcemy pokazać, że chcemy 

współpracować na tych najgorszych odcinkach, aby ta droga jeszcze kilka lat wytrzymała 

natężenie tego ruchu, który jest, co nie znaczy, że wciąż nie będziemy apelować do władz 

województwa, właściciela tej drogi wojewódzkiej, aby projektować i przygotowywać pod 

ewentualne środki z nowej perspektywy finansowej poważną przebudowę tej drogi całość od 

Tuszymy do Wiśniowej, względnie etapami te które są najgorsze i te które by tego  

w najbliższych czasach wymagały. Z tej kwoty nadwyżki musieliśmy zabezpieczyć kwotę 

niezbędną 290 000 zł by roszczenia firmy dębickiej PDM, która w roku ubiegłym zakończyła 

przebudowę ul. Brzozowej na Czekaju zabezpieczyć, które wynikają z odpowiednich ustaw 

umożliwiających firmom, które realizują zadania inwestycje w okresie ponad rok z powodu 

drożyny, inflacji wnosić do inwestorów o zmianę kwoty z przetargu. Tu mieliśmy taki 

przypadek, roszczenie dotyczyło kwoty ponad 1 000 000 a zł, sąd wyznaczył nam mediatora 

panią sędzinę i po tych kilku posiedzeniach mediacyjnych ustaliliśmy, że w sumie dopłacimy 

do umowy z kontraktu 440 000 zł. Pierwsza kwota 150 000 była już wypłacona w końcówce 

ubiegłego roku i teraz dopłacimy 290 000 zł. Również jest tutaj kwota 150 000 zł, na wniosek 

pana starosty, pewnie nie jest to duża kwota w stosunku do przebudowy całej drogi powiatowej 

od drogi krajowej w Lubzinie do Okonina do drogi wojewódzkiej 986, plus chcę zaznaczyć, że 

podjąłem decyzję o rezygnacji z odpłatności za przekazane grunty, które są przyległe do tej 

drogi a grunty te, działki, jest ich kilka muszą być zagospodarowane w ramach tej przebudowy. 

Wycena tych działek opiewa na kwotę 68 000 zł. Zarządzeniem rezygnuję z tego roszczenia, 

co też należy potraktować jako nasz udział rzeczowy, wkład w przebudowę tej drogi Lubzina - 
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Okonin. Chcielibyśmy, aby samorząd powiatu, pan starosta podjęli decyzję o przebudowie 

zgodnie z wnioskiem, który złożyli do rządowego Funduszu Przebudowy Dróg, rozumiejąc 

równocześnie, że jeśli zetapują bo udział własny starostwa jest znaczący, liczony w milionach 

złotych dlatego, że dotacja z rządowego funduszu jest tylko w granicach 50% do kosztów, które 

rzeczywiste będą dopiero po przetargu ale jest to ważny krok choćby tylko w tym roku 

pierwszy, to pewnie będzie w przyszłym roku następny by tą drogę przebudować by stała się 

bezpieczniejsza, jeżeli chodzi o chodniki, o zabezpieczenia i oczywiście jej przebudowę na tych 

odcinkach, gdzie są pęknięcia, uskoki i gdzie są miejsca niebezpieczne przy tym bardzo dużym 

natężeniu ruchu. To są te dość ważne decyzję inwestycyjne w zakresie dróg. Chcę też 

zauważyć, że w zasadzie mamy wiosnę ale apelujemy, aby jeszcze przez najbliższy tydzień, 

półtora zachować dużą ostrożność w czasie jazdy samochodami bo idzie okres jakby znów 

zimowy a sprzęt w rękach naszych wykonawców zabezpieczeń tych zimowych został już  

w dużym stopniu rozformowany i przygotowany do innych działań tak jakby letnich. Jeżeli 

będą w tych dniach nad ranem przymrozki to ta droga może być na wszystkich drogach różnych 

zarządców dość niebezpieczna. Będziemy się starać wpływać na naszych wykonawców  

w takiej sytuacji, aby jeszcze czuwali i zabezpieczali przed niebezpiecznymi odcinkami ale 

może być różnie. Radzę również nie zmieniać opon w tych dniach, poczekać do okresu świąt. 

Przygotowujemy się już do sezonu typowo letniego na drogach a więc przygotowany będzie 

też wkrótce przetarg na te wszystkie dziury, które się pojawiły po zimie, pęknięcia. To też 

zawsze będzie znaczący koszt. Przetarg pokaże do końca jaka to będzie kwota. Opis, który teraz 

przez naszych pracowników referatu dróg jest przygotowywany po zimie po oglądzie. Również 

przygotowujemy zlecenie na oznakowanie poziome, pionowe. Jak zawsze po zimie trzeba 

zwłaszcza te oznakowania poziome odnowić. Podpisujemy umowę na letnie utrzymanie 

naszych ulic, chodników, parkingów. To są też znaczące kwoty. Również została już podpisana 

kwota po wyłonieniu w drodze przetargu dotychczasowej firmy, która zajmuje się utrzymaniem 

zieleni, ukwiecenia miasta, to też bardzo ważne zadania. Niestety wszystko drożej nas kosztuje. 

Zwykle ta kwota mieściła się w granicach 250 - 270 000 zł. Po przetargu w tym roku 

podpisałem umowę z firmą sędziszowską, która realizuje te zadania już od przeszło 10 lat, 

bardzo dobrze utrzymuje zgodnie z naszym oczekiwaniem miasto, kwota niestety 336 000 zł 

od 1 kwietnia do 15 listopada. W zakresie dróg chciałbym też powiedzieć, że kupiliśmy już  

i są w montażu cztery wiaty przystankowe. Trzy zgodnie z porozumieniem ze starostą są 

przekazane na Granice i chyba już zamontowane przez firmę Eurovia, która realizuje 

przebudowę tej ulicy powiatowej, na nasz koszt bo tak to jest przyjęte, że przystanki 

autobusowe, jeśli chodzi o zabudowę to jest kwestia odpowiedzialności gminy w jakim są stanie 

technicznym na wszystkich drogach przebiegających przez gminę. Jedna wiata przystankowa 

jest zamontowana przy drodze krajowej w Brzezówce. Te pozostałe przystanki, które znajdują 

się przy drodze krajowej na całym odcinku od granic z Dębicą prawie po Sędziszów są już 

zdekapitalizowane, tak przerdzewiałe, że grubość tej blachy po ocenie raczej nie pozwala na jej 

odmalowywanie, remont, czyszczenie bo wypadają dziury i również w niektórych miejscach są 

pęknięcia poliuretanu, tych szklanych szyb i wydaje mi się, że z tej kwoty, którą będziemy mieli 

do dyspozycji mam nadzieję, że to przynajmniej będzie 1 000 000 złotych na sesji kwietniowej 

być może zdecydujemy, że zakupimy kilka wiat przystankowych i wymienimy. Te wiaty 
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przystankowe dla wszystkich gości i mieszkańców Ropczyc ich wygląd, utrzymanie stanowią 

również o naszej gospodarności, odpowiedzialności za estetykę tych zatok autobusowych, które 

są na obszarze naszej gminy. Wciąż projektujemy wiele różnych dróg. Wysoka Rada wie, które 

drogi na terenie gminy przygotujemy sukcesywnie do możliwości aplikowania o środki  

a w sytuacji, kiedy po dwóch, trzech składanych wnioskach nie udaje się nam pozyskać 

środków finansowych to zwykle robimy tak, że z własnych środków próbujemy etapami te 

niektóre ważne odcinki modernizować i poddawać przebudowie. Tak jest i w bieżącym roku. 

Ze spraw inwestycyjnych bo to są zawsze interesujące sprawy dla państwa radnych ale  

i również dla naszych sołtysów, mieszkańców gminy chcę powiedzieć, że kilka inwestycji 

zostało uruchomionych. Przebudowujemy część infrastruktury na Ogródku Jordanowskim. To 

są też środki w co najmniej 50% pozyskane ze środków europejskich. Obok w miejscu starego 

dworca PKS - owego staramy się tymczasowo zagospodarować ten plac. W tej chwili działa 

firma z naszego terenu, która przygotowuje ścieżki, również miejsca do odpoczynku. To są 

wszystko prace tymczasowe, które nie polegają na asfaltowaniu, brukowaniu na wypadek, 

gdyby udało się nam wcześniej pozyskać niż to jest możliwe znaczące środki europejskie na 

budowę projektowanych tam obiektów w zakresie kultury a więc szkoły muzycznej, sali 

koncertowo-kinowej, biblioteki, żeby nie było dużych kosztów z demontażem i żeby można 

było to co się zdemontuje zabudować w innym miejscu a większość powierzchni to będą 

trawniki, krzewy posadzone, które otrzymujemy jako zamiana za zgodę na wycięcie niektórych 

drzew przy Zakładach Magnezytowych pod ich infrastrukturę inwestycyjną. To jest druga 

inwestycja nasz tor rowerowy jeden i drugi pumptrack jest w budowie i mamy nadzieję, że 

jeżeli pogoda nie będzie bardzo zmienna to na 1 czerwca ten pumptrack oddamy dla użytku 

dzieci na Dzień Dziecka. Również jesteśmy na etapie tych niższych pracy budowlanych choćby 

przy szkole nr 5 na górce, gdzie przygotowujemy teren pod naukę jazdy na rowerach dla 

młodszych dzieci i podobną infrastrukturę już nie w budowie ale tą zakupową też będziemy 

realizowali przy innych szkołach, aby była możliwość nauki dzieci poprawnej jazdy na rowerze 

i zdawania egzaminów na kartę rowerową. Przygotowujemy inwestycje też liniowe do 

realizacji i wkrótce powinien być budowany wodociąg przy ulicy Kolejowej, jest na końcowym 

etapie projektu. Inne odcinki te, które są przygotowywane do budowy mam nadzieję, że będą 

wkrótce dokończone w pierwszym półroczu i że być może będzie możliwość też ich realizacji 

w drugiej połowie roku, choćby tych pomniejszych jak na przykład na wniosek kilku 

mieszkańców odcinek wodociągu Ropczyce przy Monte Cassino, czy też inne odcinki 

wodociągowe. Mam na myśli złożone wnioski i być może takie decyzje samorządu 

wojewódzkiego, gdzie z ostatnich środków z tamtej perspektywy finansowej byłyby 

przeniesione środki i być może znajdujący się nasz wniosek ważny, duży od Okonina w 

kierunku Niedźwiady Dolnej, wzdłuż ulicy Zielonej, gdyby otrzymał dofinansowanie to w 

drugim półroczu byśmy też tą inwestycję etapami kontynuowali, jeżeli nie będziemy czekali na 

środki z nowej perspektywy finansowej, tudzież być może środki z zapowiadanej do podziału 

rezerwy subwencji ogólnej ale czas przyniesie rozwiązania i decyzje Wysokiej Rady na 

przełomie roku czy też w drugiej roku. Bardzo się cieszę, że w ostatnim tygodniu samorząd 

powiatowy wydał pozwolenie na budowę dla firmy na tych 14 hektarach, które zapowiadaliśmy 

za Zakładami Magnezytowy przy wybudowanej w tamtym roku drodze gminnej. Firma może 
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rozpocząć swoją wielką budowę. Byłyby nowe miejsca pracy, nie tylko w nowej firmie ale też 

i wielu przewoźników, którzy dysponują tirami i innymi samochodami przy tych przeładunkach 

kontenerowych do rozwiezienia ładunków po terenie dwóch województw też byłyby pewnie 

zlecenia i były miejsca pracy. Zobaczymy, kiedy firma wejdzie z budową dlatego, że firma też 

liczy na ewentualne środki z perspektywy finansowej na wspieranie tego typu inwestycji i teraz 

wszystko zależy od tego, kiedy te środki europejskie zostaną uruchomione też dla 

przedsiębiorstw. Składamy wnioski na różne sprawy i w najbliższym czasie w tym tygodniu 

jest termin do złożenia wniosków na remont obiektów zabytkowych. Dotyczy to głównie parafii 

ale wśród tych czterech parafii, które złożyły już wstępne wnioski gmina zbiorczo składa 

wniosek ogólny i złożymy też wśród tych czterech wniosków na zabytki kościelne jeden 

wniosek dotyczący części naszego budynku domu kultury, który jest obiektem zabytkowym. 

Wygląda na to, że są takie założenia, że co najmniej 1 000 000 zł będzie przeznaczone na 

zabytki w każdej gminie. Gdyby tak było to też byłaby ważna kwota, która by pomogła 

zabezpieczyć nasze ważne obiekty zabytkowe, kościelne a być może i nasz dom kultury. 

Również złożymy wniosek w tym tygodniu na przebudowę odcinka chodników od przejścia na 

Wyspiańskiego do ronda Władysława Sąsiadka na Witosa po jednej i po drugiej stronie wraz  

z bezpiecznym przejściem  za mostem na naszej drodze gminnej Mickiewicza w kierunku 

szkoły nr 1 na Witosa. Oczekujemy, że może tym razem otrzymamy środki. To jest też ważne 

zadanie co do którego przymierzaliśmy się ale liczyliśmy się, że może gdzieś będzie czas na 

złożenie wniosków i pozyskanie środków finansowych. Jest w ocenie nasz wniosek na 

przebudowę drogi Niedźwiada - Kolawa wraz z budową mostu i oczekujemy na rozstrzygnięcie 

i następne decyzje. Po takim rozstrzygnięciu oczekujemy też, że być może do końca kwietnia 

zapadnie decyzja rządowa o podziale środków z algorytmu na budowę żłobków. Jeżeli tak 

zakładamy to najprawdopodobniej przygotujemy i przedłożymy Wysokiej Radzie projekt 

uchwały dotyczący otwarcia nowego zadania inwestycyjnego jakim byłaby budowa żłobka  

i przedszkola  na osiedlu Mehoffera. Chciałbym, żeby tak to udało się ułożyć, że od podpisania 

umowy po 14 miesiącach obiekt byłby oddany do użytku, więc na 1 września 2024 roku 

problem z ilością miejsc żłobkowych oczekujących w rezerwie byłby rozwiązany. Moglibyśmy 

w ten sposób uwolnić mamy, które muszą się opiekować swoimi dziećmi do lat trzech po 

urlopie macierzyńskim. Aktywność w pracy bardzo oczekiwana, pożądana a równocześnie 

fachowa opieka w żłobku samorządowym. Jeden oddział przedszkolny umożliwiłby nam już 

bez żadnych problemów przyjmowanie wszystkich dzieci do przedszkoli samorządowych  

i tych prywatnych w formie publicznej czy niepublicznej, które są w Ropczycach i w okolicy. 

Wszystkie dzieci dzisiaj wydaje się, że mają miejsce ale bywa tak, że troszeczkę przesuwamy 

te dzieci bo jeżeli chodzi o zapisy dzieci do przedszkoli nie obowiązuje tutaj obszar okręgu 

szkolnego jak przy dzieciach do szkół podstawowych. Jest dowolność na terenie całej gminy  

i to nam pozwala na takie elastyczne zapisanie dzieci, które są w wieku 3 lat i więcej do 

wszystkich publicznych i niepublicznych przedszkoli na terenie całej gminy ale to jest tak jakby 

to powiedzieć na maksa a jeszcze jeden oddział przedszkolny przy tym żłobku pozwoliłby nam 

już na elastyczne reagowanie. Cieszę się, że kolejne trzy Koła Gospodyń Wiejskich otrzymało 

dotacje z Funduszu Sprawiedliwości po 5 000 zł. Na kolejne jak będzie możliwość będziemy 

też składali takie wnioski. Pomagamy różnym stowarzyszeniom, jako przykład właśnie Koła 
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Gospodyń Wiejskich, gdzie można otrzymać czasami 2 000 zł, czasami kilka tysięcy jak w tym 

przypadku 5 000 zł, podobnie składane są przy pomocy naszych pracowników w Urzędzie 

Miejskim wnioski przez jednostki OSP do różnych funduszy. Ostatnio do Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska na doposażenie, wyposażenie. Zwykle jest tak, że potrzebny 

jest udział własny. Ten udział własny w przypadku niektórych stowarzyszeń zabezpieczamy, 

pomagamy, aby uzyskać możliwość pozyskania środków finansowych. W podobny sposób 

przyjęliśmy program dla Małej i z Programu Odnowy Wsi być może uda się nam uzyskać 

wsparcie na doposażenie pomieszczeń w budynku po remizie w Małej. Sądzę, że jeszcze kilka 

lat ten budynek będzie mógł być użytkowany, administrowany przez radę sołecką, sołtysa  

i Koło Gospodyń Wiejskich i dobrze jest go doposażyć w to co jest możliwe i jeszcze 

podremontować tak, żeby on służył. Remont kapitalny jest niecelowy i wcześniej czy później 

zapadnie decyzja o rozbiórce tego obiektu. On jest oczywiście własnością gminy.  Jeżeli chodzi 

o szkoły i przedszkola, żłobki jest okres naboru, zapisów do szkół do klas pierwszych, do 

przedszkoli, do żłobków. W żłobkach mamy długą listę rezerwową, w przedszkolach sobie 

poradziliśmy. Jutro kończymy ocenę struktury organizacyjnej od 1 września wszystkich 

naszych placówek oświatowych, nazywa się to arkuszem organizacyjnym. Zgodnie z procedurą 

po wstępnej naszej ocenie opiniują to związki zawodowe nauczycielskie, następnie kuratorium 

i dopiero podlega zatwierdzeniu przez organ prowadzący. Powiem tylko tyle, że z jednej strony 

dzieci nam niestety już co roku troszeczkę ubywa ale taki jest rozkład, że generuje to większe 

koszty bo jest potrzeba przy mniejszej ilości dzieci większej liczby oddziałów. Nic nie zrobimy, 

że w niektórych naszych miejscowościach w danym roczniku jest tyle dzieci ile jest i szkoły 

muszą istnieć. Jeszcze raz potwierdzam tu publicznie - nie mam zamiaru, ani Wysoka Rada, 

ani ja jako organ prowadzący likwidować jakiejkolwiek szkoły, nawet tej mniejszej w 

Łopuchowej, w Gnojnicy Woli, czy w Małej. Te szkoły będą funkcjonowały. Niemniej jednak 

te szkoły dużo nas kosztują, jeżeli chodzi o dochody własne z lokalnych podatków bo 

subwencja jest od wielu lat przypisywana do gmin na ucznia. Ta subwencja w wysokości 7 000 

zł jest absolutnie niewystarczająca na podstawowe utrzymanie nauki, w tym koszty oddziału, 

które zwykle są liczone w granicach półtora etatu nauczycielskiego i wciąż od wielu lat 

samorządowcy jakby oszukani dwadzieścia parę lat temu tym systemem odpowiedzialności 

finansowej za utrzymanie publicznej oświaty w państwie w poszczególnych gminach apelują 

by to był bardziej sprawiedliwy podział czyli, żeby państwo odpowiadało za oddziały albo 

inaczej niech państwo odpowiada za płace i pochodne nauczycieli a my gminy za resztę kadry 

administracyjno-technicznej, za różne nadgodziny związane z rozwijaniem zainteresowań, 

zabezpieczenie ciepła, wody i prądu, za remonty, inwestycje, za drogę do szkoły. Ten podział 

byłby sprawiedliwszy. Od 1 stycznia do końca roku subwencja oświatowa w gminie, gdy 

bierzemy pod uwagę koszt żłobków, przedszkoli i wszystkich szkół podstawowych to jest 50 

do 50 % a więc za duże obciążenie z naszych dochodów własnych do samego działu 

oświatowego, co nie pozwala nam realizować oczekiwań bardzo słusznych wielu naszych 

mieszkańców, przede wszystkim sołtysów, przewodniczących osiedli i państwa radnych w tych 

sprawach, które nasi mieszkańcy zgłaszają. Droga, chodnik, oświetlenie, wodociąg, 

kanalizacja, inne obiekty, które wymagają modernizacji. Wszystko co jest intensywnie 

użytkowane po kilkunastu czy kilkudziesięciu latach wymaga remontów, zabezpieczeń. Po 
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dzisiejszym podziale przeznaczyliście państwo 100 000 zł na dalsze remontowanie naszych 

obiektów. To jest mało. Mamy do tej pory do dyspozycji kwotę około 160 - 170 000 zł i do 

wakacji ta kwota zostanie w pełni wykorzystana. Zakres remontów we wszystkich obiektach 

oświatowych został ustalony. Poszukujemy teraz poprzez składanie ofert wykonawców. Te 

największe inwestycje będą realizowane na wakacjach i na sesji kwietniowej raz jeszcze 

przedłożę projekt zmian w budżecie w którym poproszę o co najmniej 200 000 zł na domknięcie 

kosztów jak co roku wszystkich naszych obiektów oświatowych a jest ich kilkadziesiąt. One 

wszystkie takiego nakładu wymagają bo w naszych obiektach codziennie przebywa po kilka 

godzin w całej gminie 4 000 dzieci. Przy tych wszystkich konsultacjach w zakresie struktury 

organizacyjnej szkół i przedszkoli ważne są takie kwestie, które są niezależne od nas. Na 

przykład stan zdrowotności naszych dzieci bo zauważamy, że coraz więcej dzieci już  

w przedszkolach ale w pierwszych klasach szkoły podstawowej ma różne poważne problemy 

zdrowotne i skala tych problemów wymaga czasami wspierania prowadzącego nauczyciela  

w klasie nauczycielem wspierającym czy pomocą nauczyciela i to są bardzo duże koszty. To 

nam generuje dodatkowe koszty, które przynajmniej przez 4 pierwsze miesiące od 1 września 

każdego roku do pierwszego stycznia są w 100% z naszych dochodów własnych. Subwencja 

obejmuje dopiero w następnym roku bo składa się sprawozdania w miesiącu wrzesień, 

październik. Te sprawozdania obejmują dodatkową subwencję od 1 stycznia a te kilka miesięcy 

to już jest koszt i to jest problem, jak również poszukiwanie nauczycieli wspierających, którzy 

mogą pomóc w funkcjonowaniu tych dzieci zwłaszcza w pierwszych latach. Mamy do 

przeprowadzenia w miesiącu maju 9 procedur związanych z wyborem dyrektorów szkół  

w których kończą się kadencje. To się wiąże z dużą odpowiedzialnością, dużym wpływem 

bardzo szczegółowym kuratorium w pracę dyrektorów szkół. Dyrektorzy czują tutaj, że te 

środki finansowe, które są porównywalne do płacy nauczycieli dyplomowanych wcale nie są 

satysfakcjonujące do odpowiedzialności, skali różnych zagrożeń i zadań.  Mamy kłopoty  

i wielu proponowanym nauczycielom, którzy są mianowani, dyplomowani podjęcie studiów  

w zakresie zarządzania, jest to jeden z ustawowych wymogów, nie przyjmują to jako 

propozycję własnego rozwoju a więc grupa tych osób na terenie naszej gminy, która ma prawo 

kandydować jest niewielka i prowadzone rozmowy spotykają się z odmową. Informuję, że 

dzisiaj już jest taki stan i trudno nawet znaleźć na to właściwą receptę. W zakresie ochrony 

środowiska i referatu, który te tematy w Urzędzie Miejskim podejmuje jednym z takich 

większych dzisiaj problemów to jest to zadanie nałożone na nas w tamtym roku dotyczące 

dystrybucji dostarczenia węgla do gospodarstw domowych. Powiem tak, że ten przydział od 1 

stycznia do końca kwietnia, zresztą projekt jest przygotowany o przedłużenie go do końca lipca 

tej sprzedaży dla naszej gminy w granicach 2 300 ton jest jakby w połowie zrealizowany  

a druga połowa podlega sprzedaży tym osobom, które złożyły zapotrzebowanie i oczywiście 

otrzymały dodatek w wysokości 3 000 zł. Ten problem nasz polega na tym, że ceny rynkowe 

węgla bardzo spadają, tak na giełdach europejskich jak i w Polsce czyli i w Ropczycach wkrótce 

można będzie kupić być może węgiel po tańszej cenie niż my mamy zakontraktowane 

umowami z naszymi kopalniami i wtedy może być taki kłopot, obyśmy szybciej sprzedali  

i obyśmy sobie z tym poradzili i oby nie było tak, że rynek będzie tańszy niż reglamentowany 

węgiel kierowany do naszych gospodarstw poprzez system ustawowy bo zostaniemy z tym 
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węglem na składzie w Sędziszowie a właściciel składu powie zabierzcie go sobie albo go jakoś 

sprzedajcie. Mam nadzieję, że państwo wpłynie na kopalnie, żeby za szybko nie uwalniać tych 

cen w dół. Będzie też kłopot bo oczywiście przy niskich cenach to kopalnie będą w deficycie. 

To jest taki przykład, że może czasami nie warto aż tak głęboko ingerować administracyjnie  

w rynek i tym rynkiem kierować bo on sam się później broni, przeciwstawia. Tak jak natura 

czasami broni się przed zanieczyszczeniami ale nie zawsze daje rady i czasami trzeba 

ingerować. Jeżeli chodzi o wszystkie sprawy, którymi my w urzędzie możemy pomóc naszym 

mieszkańcom w zakresie pozyskania środków finansowych na termomodernizację szeroko 

rozumianą to wciąż ważna jest nasza umowa z Wojewódzkim Funduszem Ochrony 

Środowiska. Nasi pracownicy na parterze urzędu są do dyspozycji naszych mieszkańców. 

Wciąż to powtarzam naszym sołtysom, przewodniczącym osiedli by przy okazji kontaktów  

z naszymi mieszkańcami przy odbiorze podatków o tym informować, zachęcać. Jesteśmy na 

wysokim miejscu trzecim, czwartym w całym województwie jeśli chodzi o pozyskiwanie tych 

środków finansowych przez mieszkańców. To oznacza, że i my w urzędzie jesteśmy aktywni  

i nasi mieszkańcy jeśli docierają do nich informacje są aktywni, podejmują to wyzwanie, 

modernizują swoje domy co oznacza, że o tyle będzie bardziej czyste powietrze w następnych 

okresach zimowych o ile więcej docieplimy, wymienimy paleniska na lepsze, lepsze kotły  

i wyeliminujemy ileś tam ton węgla, zamienimy to na mniejszą ilość czy inne źródła energii, 

więc za to wszystkim, którzy się do tego przyczyniają bardzo dziękuję. Następna sesja będzie 

w pierwszej, drugiej części związana z oceną prac przez Polskie Wody dotyczących 

zabezpieczeń Wielopolki przed ulewnymi deszczami, przed wielką powodzią. Zapraszam 

państwa radnych, aby się przygotować jeżeli nasi goście przyjadą, żeby się wypowiedzieć bo 

nie tylko chodzi o te wielkie zabezpieczenia w przyszłości ale też o taką codzienną, coroczną 

konserwację Wielopolki, jak również i przy okazji potoków. Jest okazja, aby argumentami 

przedkładać potrzebę większych nakładów i dbałości o tą Wielopolkę, co może też przyczyni 

się do tego, że tych rozlewisk, gdyby były jakieś poważne oberwania chmury będzie mniej. Ta 

inicjatywa do tego zmierza. Przygotowujemy się też do przyjęcia może na następnej sesji 

Strategii Rozwoju Gminy na lata 2022-2030. Wkrótce przedłożymy Wysokiej Radzie 

sprawozdanie szczegółowe, finansowe, opisowe za ubiegły rok. Teraz kierownicy referatów, 

dyrektorzy jednostek organizacyjnych przygotowują szczegółowe opisy, z opisem finansowym 

realizowanym przez panią skarbnik i takie przedłożenie mam nadzieję, że jak co roku na koniec 

marca państwo Wysoka Rada otrzymacie. Tutaj też dodam, że zabiegamy o różne działania na 

płaszczyźnie promocji miasta i gminy. Przymierzamy się też do dokończenia naszych planów 

związanych z rokiem jubileuszowym - z ubiegłego roku 660-lecia miasta. Chcielibyśmy jeszcze 

postawić na rogatkach naszej gminy przy najważniejszych drogach krajowej i wojewódzkiej 

witacze. Jeżeli wszystko będzie przygotowane to też przedłożę Wysokiej Radzie koszt takich 

witaczy na przyszłą sesję. Jeżeli Wysoka Rada uzna, że tak, to byłoby to już zamknięcie, 

podsumowanie takiej promocji, którą czynimy na bazie Mehoffera. Czynimy to w każdym 

roku. Wszystkim, którzy mieli okazję, wzięli udział w sesji, w spotkaniu związanym z doroczną 

rocznicą obchodów 661 rocznicy w Centrum Kultury bardzo pięknie dziękuję i raz jeszcze 

gratuluję wszystkim tym, którzy mieli być tam odznaczeni a złożyliśmy tylko gratulacje. W 

tym tygodniu wyjeżdżają do urzędu wojewódzkiego właśnie te osoby i tam zostaną w ramach 
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wszystkich innych osób z całego województwa odznaczeni. To nowe zjawisko wręczania 

odznaczeń państwowych przyznanych przez Prezydenta Rzeczypospolitej w stolicy 

województwa to jest takie trochę, które nas nie zadowala bo chcemy, aby nasi mieszkańcy, nasi 

samorządowcy, nasi działacze społeczni i gospodarczy byli tutaj przy współpracownikach 

wyróżniani, odznaczani za ich aktywność, pracę zawodową. W naszej pracy związanej  

z zabezpieczaniem pomocy naszym mieszkańcom w różny sposób wszystko jak w każdym 

miesiącu realizujemy zgodnie z decyzjami przyznającymi różne zasiłki. Tych środków 

finansowych pomimo, że oddaliśmy dodatek 500 plus i 300 plus do ZUS-u, wciąż jest dużo.  

Spraw z zakresu pomocy mieszkańcom, pomocy dzieciom w dożywianiu i nie tylko, w ich 

leczeniu, w zabezpieczaniu asystentów, specjalistycznych usług opiekuńczych - jest dużo. 

Zauważam to z przykrością coraz więcej osób pozostaje bez opieki rodziny w sytuacji 

niemożności radzenia sobie samym i na przykład w tej chwili mamy aż 18 osób  

w całodobowych domach pobytu co nas bardzo znacząco kosztuje, dla pięciu osób w DPS-ach 

w ramach pomocy społecznej rodziny dokładają, z ich emerytury są utrzymywani i z dopłaty 

rodzin. Natomiast dla 13 gmina jest tym głównym beneficjentem, sponsorem i miesięcznie 

kosztuje nas to w tej chwili 53 000 zł. To nie pochodzi z dotacji celowej państwa tylko z naszych 

dochodów i to jest problem. Proszę pomnożyć razy 12 miesięcy i to wzrasta. To jest zagrożenie, 

o którym od lat mówiliśmy, że DPS-y, konkurują między sobą, nie są poddane tym regulacjom, 

które wymagają pewnego nadzwyczajnego komfortu bo za tym standardem idzie koszt i przy 

emeryturach rolniczych zwłaszcza, bo ich jest większość na naszym terenie, nieprzystających 

w żaden sposób do kosztów utrzymania miesięcznego gmina z dochodów własnych wydaje 

bardzo dużo. Jeżeli chodzi o opiekę nad dziećmi, które przebywają w rodzinach zastępczych 

też ponosimy znaczące koszty i to miesięcznie jest kilkanaście tysięcy złotych. Pochodzi to 

tylko i wyłącznie z dochodów własnych. W zakresie kultury, sportu, rekreacji jak co miesiąc 

odbywa się wiele różnych zajęć, tak w Centrum Kultury jak i w domach kultury, stałych zajęć, 

zajęć okazjonalnych czy też różnych występów, koncertów. Na przykład wczorajszy dzień.  

W hali naszej wspólnej z powiatem odbył się turniej drużyn w siatkówce, turniej siatkówki 

drużyn OSP i gościnnie policji. Organizatorem był nasz kolega przewodniczący Komisji ds. 

zdrowia i porządku publicznego prezes gminny pan Andrzej Rachwał. Turniej udany, bardzo 

liczne uczestnictwo prawie wszystkich jednostek OSP, kilkugodzinny. Temu służą nasze hale 

i sale sportowe zwłaszcza w okresie zimowo, późnojesiennym i wczesnowiosennym, żeby 

można było w jakiś sposób młodzież, strażacką na przykład przygotować kondycyjnie do 

udziału w różnych sytuacjach trudnych, kiedy ten trud i wysiłek fizyczny i poziom tego 

wyszkolenia również wytrenowania fizycznego jest ważny tak dla strażaków, jak i dla policji. 

Przynosi to też dobre efekty a przy okazji uczy koleżeńskości, poznania się, współpracy, 

solidarności a przy okazji wszyscy ci uczestnicy w pewien sposób złożyli się na znaczącą kwotę 

kilku tysięcy zł rehabilitacji dziewczynki dwuletniej z Niedźwiady. Ta rehabilitacja jest bardzo 

droga jak rodzice uczestniczący w tej imprezie sportowej informowali. To jest takie wsparcie 

bardzo wrażliwe, dobre, emocjonalne i też w ten sposób młodzież, dużo wśród tych sportowców 

było młodzieży uczymy tej wrażliwości społecznej. Też dobrym przykładem z dnia 

wczorajszego był spektakl teatru 3D z Zespołu Szkół imieniem księdza doktora Jana Zwierza 

w Centrum Kultury, kilka tego typu spektakli dla młodzieży będzie również w tym tygodniu, 
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przy wspólnej organizacji technicznej Centrum Kultury i merytorycznej Zespołu Szkół. Też 

wsparliśmy ten spektakl – stowarzyszenie, środkami finansowymi pochodzącymi z naszych 

dochodów w zakresie kultury. Również mniejszymi kwotami ale wspieramy stowarzyszenia 

szkół średnich, dla których organem prowadzącym jest starosta bo wspieramy i Halicz zawsze 

kilkoma tysiącami złotych corocznie i to stowarzyszenie teatralne 3D i jak się pojawiają inne 

inicjatywy to też to traktuję jako wzajemną współpracę, pomoc kierowaną do naszej młodzieży. 

Przynosi to znaczące efekty w zakresie wychowania. Mogę podać wiele przykładów 

współpracy pomiędzy miastem i powiatem, między samorządem rady miasta, rady powiatu, 

burmistrzem i starostą i zadaję kłam, że ponieważ trochę różnimy się sympatiami politycznymi 

to nie współpracujemy. Kiedy się krytykujemy to krytykujemy ale w wielu sprawach istotnych 

i ważnych współpracujemy dla dobra publicznego, czego przykładem jest decyzja dzisiejsza 

rady przyznająca kwotę 150 000 zł. Mogliśmy za to naszą jedną drogę gminną zrobić a jednak 

uważamy, że chociażby w ten sposób wspieramy, czy też moja decyzja o umorzeniu 

odpłatności za przekazane nieruchomości. Zaczął się sezon rozgrywek wszystkich klas piłki 

nożnej i mamy nadzieję, że coraz lepiej będą występowały nasze zespoły te siatkarskie druga 

liga jak i piłki nożnej. Wspieramy finansowo, organizacyjnie, technicznie, łożymy znaczące 

środki na utrzymanie Centrum Sportu. To jest to zabezpieczenie od strony technicznej ale  

i merytorycznej, organizacyjnej. Wspieramy stowarzyszenia sportowe i tego typu konkursy  

i podziały środków pochodzących wprost na sport jak i z tych źródeł profilaktyki 

antyalkoholowej też są kierowane do naszych stowarzyszeń sportowych o różnych profilach bo 

to nie tylko siatkówka i piłka nożna chociaż te dwie dyscypliny dominują. Funkcjonowanie 

tych wielu stowarzyszeń w szerszym wymiarze w zakresie kultury i regionalizmu, 

charytatywnych, rekreacyjnych pewnie nie byłoby możliwe na tym poziomie, który w naszej 

gminie się odbywa bez tego wsparcia i czasem na inne nasze obligatoryjne zadania i obowiązki 

nam gminie brakuje ale tymi środkami się dzielimy bo uważamy, że na tym polega życie 

społeczne, samorządowe, że musimy być jako samorząd opiekunem całości publicznego 

funkcjonowania życia i wspierać te wszystkie idee i wartości, które są potrzebne, niosą pomoc, 

niosą radość, niosą pewną naukę. Tutaj mówię też o wartościach merytorycznych spektaklu, 

który wczoraj był w Centrum Kultury przedstawiany. Jeżeli chodzi o PEC, zabezpieczenie 

ciepła - nie mieliśmy większych problemów. Ta inwestycja została zakończona przed sezonem 

ciepłowniczym idąca w milionach złotych, środki pochodzące w 85% środków europejskich. 

Jeszcze raz dziękuję panu prezesowi Dulibanowi za pozyskanie środków finansowych  

i przeprowadzenie tej inwestycji. Była udana bez awarii, jakichś większych problemów 

technicznych nie było. Z pewnością pewne oszczędności związane z tą inwestycją były. Dzisiaj 

straty mamy mniejsze. Niemniej jednak nie odczuwają tego nasi mieszkańcy i firmy, które 

podłączone są do tej centralnej rury ciepłowniczej z powodu choćby tego VAT-u, który od 

pierwszego stycznia wzrósł z 8 % do 23% i te 15% dodać do 38%, które pan prezes za zgodą 

URE uzyskał w związku z drogim paliwem powodują, że mieszkańcy są niezadowoleni. 

Obciążenie ich zwłaszcza emerytur a nawet i tych dochodów, które nie zawsze są 

waloryzowane w stosunku do wysokości inflacji utrudnia życie, jest powodem do niepokoju  

o bezpieczeństwo socjalne. Pan prezes pozyskał kolejne środki finansowe z Narodowego 

Funduszu Ochrony Środowiska. Będzie modernizował palenisko pod kątem też produkcji prądu 
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i pomniejszenia kosztów obsługi kotłów i całego źródła ciepła. W ten sposób umożliwi się 

funkcjonowanie naszej ciepłowni, źródła ciepła bez kar związanych z tymi różnymi 

niekorzystnymi emisjami. Tutaj jest 50% dotacji, 50% pożyczki preferencyjnej. Też ważne, 

aby panu prezesowi ta inwestycja w tym roku się udała w sensie technicznym i udało się 

zakończyć przed sezonem ciepłowniczym. Modernizowanie źródła sieci jest potrzebne ale też 

bylibyśmy zadowoleni wszyscy, gdyby nastąpiła stała stabilizacja kosztów cen energii jak 

węgla, miału węglowego czy energii elektrycznej, to pozwalałoby trochę inaczej planować 

wszystkim koszty funkcjonowania instytucji, firm ale też i naszych mieszkań, domów 

mieszkalnych. TBS buduje blok, największą inwestycję. Mam nadzieję że wykonawca nie 

wystąpi z roszczeniem jak nasz wykonawca na ul. Brzozowej w związku z tym, że realizacja 

następuje w okresie jakby dwóch lat kalendarzowych i dłużej niż 12 miesięcy. Mam nadzieję, 

że to wszystko będzie mieściło się w granicach kwoty zakontraktowanej. Dzisiejsza decyzja  

o przeznaczeniu 40 000 zł na modernizację instalacji wodno-kanalizacyjnej w bloku 

rotacyjnym realizowana przez TBS jest też ważna. Prosimy pana prezesa i pana inżyniera 

Wojtka Roga, aby podjąć czynności związane z podpisaniem umowy i realizować etapami. 

Modernizujemy, realizujemy również te obiekty socjalne, aby mieszkańcom estetyczniej  

i bezpieczniej się mieszkało. Wasza decyzja dzisiaj o sprzedaży dużego powierzchniowo 

mieszkania komunalnego zmierza do tego, abyśmy mieli środki na zabezpieczenie udziału 

własnego do ewentualnie otrzymanej dotacji z banku Gospodarstwa Krajowego na 

przebudowę, termomodernizację, modernizację naszego budynku socjalnego w Witkowicach 

przy ul. Kolonia tam, gdzie mogłoby być 6 mieszkań socjalnych. Dzisiaj mieszka tam dwie 

rodziny. W pozostałej części budynku nie można nikogo ulokować bo wymaga to remontu 

kapitalnego. Chcemy pozyskać 80% dotacji i 20% udziału własnego pochodziłoby ze sprzedaży 

tego mieszkania komunalnego i w efekcie być może w dwóch etapach mielibyśmy 

estetyczniejszy budynek i jeszcze szansę przydzielenia czterech lokali socjalnych tym z osób, 

które czekają na takiej liście albo tym, które będą miały trudną sytuację życiową i sytuacje będą 

tego wymagały. PUK w tej chwili jakiś poważniejszych inwestycji nie prowadzi ale pomaga 

gminie bardzo, prowadząc nadzór inwestycyjny, który w zasadzie został zakończony w tamtym 

roku. Wodociąg Łączki w tej chwili kończymy. W kilku dniach najbliższych kawałek 

kanalizacji znaczący 2,4 kilometra, 1,5 kilometra wodociągu na osiedlu Skorodeckiego. Tym 

samym to osiedle, które ma zmieniony szczegółowy plan zagospodarowania i w dużym stopniu  

w zasadzie w 80% wybudowaną sieć wodociągową i kanalizacyjną jest gotowe do 

uruchamianej inwestycji pod warunkiem, że część właścicieli, którzy mają po kilka działek 

będzie chciało te działki zabudować, lub sprzedawać bo taka jest idea i na to liczymy.  

W tej chwili kończymy projekt techniczny wykonawczy dróg. Jeżeli uda się nam uzyskać 

pozwolenie na budowę to będziemy szukali środków finansowych zewnętrznych bądź etapami 

powoli przez kilka lat również budować te ulice, aby tym bardziej zachęcać do inwestowania. 

Budownictwo mieszkaniowe, blokowe, indywidualne jest bardzo mocną stroną naszej gminy 

bo to nie tylko inwestycje w miejsca pracy budowlane ale i wykończeniowe. Uruchamiamy też 

nasz handel i również siły remontowe, wykończeniowe co jest niezwykle ważne. 

Zatrzymujemy rodziny, w szczególności młode rodziny. Pracują w różnych miastach dookoła 

Ropczyc ale tu, gdy mają swoje własne mieszkanie czy własną działkę budują dom, tu te środki 
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finansowe uczestniczą w procesie wymiany w różnych usługach, w sklepach, w spółdzielniach 

mieszkaniowych i to jest wartość dodana, więc wszelkie te działania czy naszego samorządu 

czy samorządu powiatowego zmierzające do wszelkich ułatwień i zachęt do inwestowania  

w budownictwo mieszkaniowe, kubaturowe, w budowę firm, zakładów pracy, usługowych jest 

motorem rozwoju i najważniejszym priorytetowym naszym zadaniem obok utrzymania całej 

oświaty.  

  

7. 

Przewodniczący Rady  poinformował, że: Na podstawie artykułu 14 ustawy o petycjach organ 

stanowiący jednostki samorządu terytorialnego corocznie na stronie internetowej zamieszcza 

zbiorczą informację o petycjach rozpatrzonych w roku poprzednim. Informacja ta zawiera  

w szczególności dane dotyczące liczby, przedmiotu oraz sposobu załatwienia petycji. Radni 

otrzymali taką informację.  

"Zbiorcza informacja o petycjach rozpatrzonych w 2022 roku przez Radę Miejską  

w Ropczycach" została przyjęta przy: za – 18 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

Radny p. Henryk Kędziora - Chciałbym odnieść się do głosowania w sprawie przekazania 

nieodpłatnego terenów na rzecz Polskiego Związku Działkowców. Jako prezes Ogrodu 

Działkowego Aronia w Ropczycach chciałbym przede wszystkim podziękować państwu 

radnym za podjęcie tej decyzji, panu burmistrzowi i jego grupie za przygotowanie tej decyzji. 

To jest ogród działkowy, który już funkcjonuje 40 lat. Jest to piękny ogród, który mamy. Jest 

ogrodzenie, każda działka ma dostęp do wody, do energii elektrycznej. To jest ogród 

wielopokoleniowy. Jest tam szerokie spektrum społeczności, różnych profesji. Jest to teren 

zielony, można powiedzieć wyższej użyteczności publicznej. Korzystają z tego terenu jako 

tereny spacerowe mieszkańcy pobliskiego osiedla, gdzie dla dzieci nie ma za bardzo terenów 

zabaw. U nas mają działki rekreacyjne i podnoszą tą kulturę, mają sadownictwo czy różne 

formy. Chciałbym jeszcze raz podziękować, że udało się dopiąć do końca tą sprawę.  

 

Radny p. Wojciech Róg - W imieniu swoim, przewodniczącego osiedla Czekaj i mieszkańców 

bardzo serdecznie chciałem panu podziękować za planowany remont ul. Słonecznej, o którym 

pan wspomniał przed chwileczką. Rozwój naszego osiedla bardzo mocny spowodował, że 

faktycznie ten remont jest konieczny. Panie burmistrzu zwracam się do pana z prośbą  

o wykonanie remontu chodnika przy ulicy Warzywnej. Inwestycja rozbudowa ulicy Warzywnej 

zakończyła się w 2010 roku czyli już minęło 13 lat. Bardzo dobry wykonawca, solidnie to 

wykonał MPDiM Rzeszów. Inżynier Andrzej Kaszuba obecny nasz kolega tutaj z Urzędu 

Miejskiego przypilnował, natomiast wiemy, że ona jest mocno eksploatowana i ten chodnik na 

pewnym fragmencie, nie na całości bo zostało na fragmencie już wykonane tak zwane 

przełożenie tej kostki spowodowało, że tak jak dzisiaj po deszczu niestety kałuże są. Bardzo 

pana proszę w tym roku na kolejnym fragmencie, jeżeli nie na całości tutaj wspólnie z komisją 

moglibyśmy przejść, ocenić. 
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Radny p. Stanisław Marć - W imieniu swoim, sołtysa i mieszkańców Granic dziękuję bardzo 

za te przystanki bo droga nowa, przystanki zdewastowane a teraz będzie w miarę tak jak ma 

być. Następna sprawa to jest oświetlenie na Borki Chechelskie. Tak mnie doleciało, że to będzie 

robione tylko chciałbym praktycznie usłyszeć czy teraz będzie z tych pieniędzy bo to na razie 

drogi były czy będzie to oświetlenie bo tam już naprawdę by pasowało bo projekt gotowy, 

pozwolenie gotowe.  

 

Radny p. Kazimierz Mądro - Bardzo dziękuję, że aż sześć odcinków tych dróg w Niedźwiadzie 

jest zrobione 860 m w sumie policzyłem ale jest jeszcze jedna droga zapomniana mianowicie 

„na jeziora, wodnia, jodłowskiego”. Tamta droga od x czasu o tym się mówi na zebraniach 

sołeckich, w radach sołeckich jest mówione i to stoi. Nie wiem z jakiego powodu nie możemy 

drgnąć. Sam się przekonałem jaka jest przejezdna bo w okresie jak była zamknięta droga 

całkowicie na most powiatowy, myślę przejadę bo przecież jest droga, w połowie utonąłem. 

Musiałem się wrócić. Jest tam 5 domów a praktycznie oni drogi dojazdowej nie mają. To jest 

droga prowadzona przez prywatny teren i w każdej chwili może ktoś zamknąć i te domy nie 

mają w ogóle dojazdu. Druga sprawa i tu bym się zwrócił do pana burmistrza o informację czy 

to prawda bo na ostatniej sesji pan powiedział, że będzie robiona, wniosek złożono z FOGR-u 

na drogę Granica Mała Niedźwiada. Dowiaduję się, nie wiem czy to jest prawda może 

nieprawda, że niestety nie, że będzie robiona droga z FOGR-u ale „na dyndora” od Łupin. Jeżeli 

już tak faktycznie jest zrobione i ten wniosek jest złożony to ja uważam, że jest to pewne 

nieporozumienie bo sam osobiście wczoraj przejechałem tą drogą, sprawdziłem i uważam jeżeli 

mamy robić ciąg komunikacyjny bo to jest tylko ciąg komunikacyjny, który by łączył 

Niedźwiada Stasiówka w kierunku na Zawadę nawet do E4 i tak dalej można dojechać to trzeba 

to robić od Niedźwiady i jest dużo łatwiejszy dojazd  bo jest to po nizinie, czyli tam ani śnieg 

nie zadmie, łatwiej odwalić ten śnieg i myślę, że dużo łatwiej dojechać. Zrobienie tego odcinka 

od Łupin myślę, to nie jest dobre rozwiązanie z tym, że tutaj jest zapisane 70 m „na sowę”. Ja 

rozumiem, że to jest do pierwszego mostu. Odcinek „na dyndora” jest od strony Niedźwiady 

bardzo dobrze przygotowany bo są przepusty nowe porobione, wszystko jest zrobione. 

Uważam, że to by był właściwy ciąg komunikacyjny, który by pozwolił na skrót bo od połowy 

miejscowości w kierunku Stasiówki byłoby takie połączenie i nawet w kierunku Dębicy i to by 

było właściwe rozwiązanie.  

 

Radny p. Marek Fic - Chciałem podziękować panu burmistrzowi za słowa optymizmu wlane 

przed świętami odnośnie niezamykania szkół. Istotnie w przestrzeni publicznej pojawiły się 

informacje o zamknięciu naszej szkoły to słyszałem bo miałem telefony ale to były 

nieprawdziwe informacje. Tak, że bardzo dziękuję za potwierdzenie tego faktu, że jednak nie 

było nic na rzeczy, jeśli idzie o zamykanie szkół. Miałbym taką prośbę do pana dyrektora 

oświaty i do pana burmistrza również odnośnie placu zabaw przy naszej szkole. Jest on 

budowany już parę lat i sprawdziłem sobie to po ostatniej komisji, słyszałem tam o innych 

placach na innych sołectwach, że są trudności i rzeczywiście jakość drewna jaka była użyta do 

budowy tych różnych przeszkód dla dzieci naprawdę odbiega bo wziąć tą deskę to w ręce się 

kruszy. Jest tam i nawierzchnia, która się podnosi. Ta nawierzchnia też będzie podlegać pewnie 



21 
 

wymianie. I kolejna jeszcze rzecz panie dyrektorze. Chodzi o TOI TOI-e przy tych boiskach  

i przy tym placu również na ten sezon bo już ciepło się zrobi po świętach i rodzice z dziećmi 

zaczną korzystać z tych boisk i placu.  

 

Radny p. Michał Przystaś - Ja też podziękuję w imieniu swoim, w imieniu zarządu  

i przewodniczącej osiedla za odcinek ulicy Cichej o który oboje wnioskowaliśmy. Cieszy fakt 

analizy wymiany wiat przystankowych, zwłaszcza u nas na osiedlu przy drodze krajowej mamy 

ich 3 bądź 4 co jest cennym faktem i argumentem bo i też wizualnie będzie się to świetnie 

komponowało z nowym chodnikiem, który wkrótce powstanie przy tej drodze krajowej. 

Również zasili to bezpieczeństwo pieszych na naszym osiedlu, więc za tą inicjatywę wymiany 

tych wiat przystankowych dziękuję.  

 

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak -  (Odpowiedzi, wyjaśnienia na zgłoszone sprawy różne) 

Będziemy robić przeglądy o których państwo mówicie niektórych dróg, chodników. Tutaj pan 

inżynier Wojtek Róg mówi o ulicy Warzywnej. Ten chodnik ma 10 lat. Nie wiem czemu tak 

został szybko zniszczony, był dobrze wykonany. Zrobimy przegląd, wypowiemy się na 

następnej sesji co jest do zrobienia. Pan radny Stanisław Marć pyta czy można liczyć na 

inwestycję pod nazwą oświetlenie drogi Borki Chechelskie. Sądzę, że na następnej sesji będę 

mógł powiedzieć czy tak. Ten podział, który był nie obejmował tego zadania. W budżecie na 

ten rok też nie mamy środków na realizację inwestycji oświetleniowych. Będziemy chcieli z tej 

ewentualnej, jeszcze nie wiemy czy będzie ta nadwyżka, już mamy wiele zadań, wykonać kilka 

różnych punktów oświetleniowych, które omawiałem na komisjach, o które państwo radni 

wnioskujecie i w Lubzinie w centrum i na Sucharskiego i Niedźwiadzie, Gnojnicy Dolnej i być 

może uda się również znaleźć środki na tą dużą inwestycję według mojej oceny. Pewnie już 

kosztorys jest ale nie pytałem na jaką kwotę opiewa. To na pewno będzie w granicach 150-200 

000 zł a więc znacząca kwota. Na następnej sesji będzie wszystko wiadomo ale gdybym na 

następnej sesji nie powiedział optymistycznej informacji to proszę liczyć się z tym, że zawsze 

co miesiąc, dwa zmieniamy budżet, że liczymy, że coś gdzieś nam z jakichś innych środków 

wpadnie i być może, że to będzie możliwe w drugiej połowie roku. Niczego nie przekreślamy, 

poza tym mamy jeszcze kadencję myślę, że do końca kwietnia, więc jeszcze i w budżecie 

przyszłego roku można niektóre zadania, które zginą w tym roku zrealizować. Tutaj staram się 

optymistycznie powiedzieć, że wszystko co jest racjonalne będzie zrobione, nie wiem tylko  

w której kadencji, czy w tej czy w następnej. Pan Kazimierz Mądro tutaj mówi o drodze „na 

jeziora”. Oglądnę też tą drogę i popytam moich kolegów z dróg, co oni sądzą o tym i nie mówię, 

że w jakimś tam czasie nie jest to możliwe, natomiast spierałbym się z panem na argumenty co 

do pańskiej propozycji by drogę „na dyndora” zrobić jako cały odcinek drogi przejezdnej. Ja ją 

dobrze znam. Też ją widzę jako asfaltową dla przejażdżki rowerem wyśmienita trasa, 

fantastyczna pod rower, jakby była sportowa z tym tylko, że nas na to nie stać, z tym też, że 

tam wchodzi w grę wykup terenów, ta droga jest za wąska, zmiany cieków wodnych, kłótnie  

z ludźmi, pan wie jacy są mieszkańcy Niedźwiady. To jest takie środowisko przywiązane do 

ziemi, więc ja sobie tego nie wyobrażam a ponieważ w tej końcówce bliżej Łupin jest te cztery 

domy, tam domów jest więcej ale te cztery siedliska zamieszkałe. Już 2 lata temu to zleciłem 
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przygotować do przetargu i w ostatnim momencie to odwołałem z uwagi na to, że też tam się 

nam coś z terenem się nie zgadzało. Tamtą drogę gdybyśmy w tym roku zrobili z FOGR-u bo 

takie jest założenie i zrobimy, to w następnym roku przykryjemy asfaltem i te cztery domy 

dojeżdżają do Łupin na wypadek karetki pogotowia, pożaru, dojazdu do miasta. Częściej jeżdżą 

do Dębicy, ja to rozumiem niż do nas, natomiast przebić się tutaj jak się to mówi „na sowę” to 

jest olbrzymi koszt. Kiedyś do tego dojedziemy, oczywiście jak inne drogi ważniejsze  

w Niedźwiadzie się zrobi i w całej gminie to ja sądzę że za 3-4 lata będzie opracowany projekty 

i próba ze specustawy zajęcia tych metrów po jednej i po drugiej stronie, która pozwoli tą drogę 

odwodnić, zrobić właściwe nasypy, szerokość i zrobić ją asfaltową. Wszystkim młodszym 

koleżankom i kolegom dedykuję, żeby mieli na uwadze tą propozycję pana Kazimierza  

i w następnej kadencji, żeby starać się zrobić projekt i wykonać tą drogę. Na dzień dzisiejszy 

obiecałem „na dyndora” ale tylko do góry bo to jest 250 m i to jesteśmy w stanie zrobić i dalej 

już jest wszędzie droga asfaltowa do Dębicy, do kaplicy tam na Łupinach, gdzie oni chodzą 

czasem na mszę. Tutaj trochę niżej jest odcinek 150 m drogi ale to nie jest „na sowę” tylko to  

jest droga „na krawca” bo to jest kierunek „na sowę” tylko odbicie „na krawca”. Pan radny 

sołtys Marek Fic mówi o placu zabaw. Oczywiście zrobimy przegląd, co będzie trzeba to 

naprawimy. Na to zawsze środki się znajdą i muszą być. Natomiast sanitariaty będziemy chcieli 

przygotować. Widziałem gdzieś też w terenie takie sanitariaty do zamontowania gotowe. O ile 

pamiętam tam przebiega zaraz kanalizacja i moglibyśmy się może włączyć. Nawet nie wiem, 

gdzie jest wodociąg ale gdyby był jeszcze blisko wodociąg i można się było podłączyć to trzeba 

będzie szukać, oczywiście zabezpieczyć środki. To nie jest tanie gotowy przywieź, 

zamontować, podłączyć do tych sieci i zabezpieczyć sanitariaty dla dziewczyn i chłopców, dla 

wszystkich tych dzieci, które skorzystają z tych różnych boisk bo boiska są tam piękne. To jest 

też efekty optymistycznego, mądrego, gospodarskiego spojrzenia pana sołtysa i pana Roberta 

przed laty. Ja sam nie bardzo wierzyłem, że na tym stoku, gdzie rosło tyle olch i płynęła woda 

ze źródeł można zrobić piękne boiska bo nie było gdzie. To się po kilku latach udawało. Jeśli 

robimy coś, mamy dobry pomysł etapami, powoli nie, że od razu bo od razu czasami nie 

wychodzi, brakuje środków finansowych albo konsensusu, żeby coś zrobić za duże pieniądze 

w jednej miejscowości a w trzech nic. Tak się nie da bo ten konsensus musi być. Więc o tym 

będziemy panie sołtysie pamiętali i też jako kolejne dziesiąte czy dwunaste zadanie do katalogu 

nadwyżki budżetowej kwietniowej i zobaczymy czy się wyrobimy. Pan radny Michał Przystaś 

mówi o tych wymianach. Pan przewodniczący już od dawna zgłasza, że w Lubzinie są fatalne. 

Wysłałem naszych kolegów z dróg, żeby przeglądnęli czy da się to oczyścić, wymalować. 

Mówią nie ma sensu, to się już zużyło po tych 10 latach. Jak nam starczy środków finansowych 

to chcielibyśmy przy drodze krajowej te wszystkie zardzewiałe, fatalnie wyglądające 

wymienić. Ja bym chciał, żeby nasze przystanki przynajmniej w granicach miasta przy drodze 

krajowej, przy drodze wojewódzkiej były jeszcze od tego sezonu letniego od 15 kwietnia do 15 

listopada ukwiecone tak jak to jest w mieście Rzeszowie. Nie chodzi mi o centrum Rzeszowa 

bo na to nas nie stać, tam są pocieplane, podgrzewane. Tam jest fantastycznie to zrobione ale, 

żeby też wkomponowały się te przystanki przy drodze krajowej do miasta, które uważam, że 

jest dobrze utrzymywane, jeśli chodzi o zieleń. Staramy się dbać o czystość miasta, o ulice, o 

chodniki nasze. Apeluję też do naszych zarządców, czasami te apele są irytujące bo ja 
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podkręcam naszego kierownika Arka Bębna, któremu mówię codziennie dzwoń do dyrektorki 

w powiecie niech te ulice powiatowe, chodniki pozamiatają bo przyjdzie większy deszcz, 

ściągnie to wszystko co jest po zimie, ten żużel, ten piasek, te liście do naszej kanalizacji 

burzowej w ulicach a później zatyka odpływy w kanalizacji i przy większych opadach jest 

namulanie, są kałuże, ludzie się żalą. Czasem dzwonię do starosty i proszę go, żeby wysłał 

swoje ekipy, żeby posprzątać bo to chodzi nawet o wizerunek a czasami o tą normalność. 

Staram się dbać tylko, żeby to było tak jak w miastach, które są stolicą powiatu, jak w miastach 

na prawach powiatu, tych których jest w Polsce 50, w naszym województwie 4: Rzeszów, 

Przemyśl, Krosno, Tarnobrzeg, że prezydent jest zarządcą wszystkich ulic, chodników  

w mieście a mamy dzisiaj czterech zarządców na terenie Ropczyc i każdego trzeba prosić  

i każdy się zżyma i każdy uważa, że jesteśmy nachalni bo to chodzi o wizerunek, o dobro,  

o czystość, o estetykę. Czasami ktoś mówi, że jesteśmy nadgorliwi, tak jak nam to powiat 

czasami wypomina, że za wcześnie i za szybko chcemy by było, za czysto. Wszyscy chcemy 

mieć w okolicy swoich domów, bloków, osiedli czyściej, ładniej, estetyczniej. Apeluję jeszcze 

raz do naszych pozostałych zarządców, w tym do powiatu, aby brać to pod uwagę bo to jest 

nasza praca wszystkich i samorządu powiatowego i nas tu w stosunku do naszych 

mieszkańców.  

 

Radny p. Kazimierz Mądro - Panie burmistrzu, ja mam prośbę. Jeżeli będziemy tamten górny 

odcinek robić, postarajmy się utrzymać ten odcinek bo on naprawdę jest fajnie zrobiony ten od 

Niedźwiady. Może tam trzeba dwa auta w ciągu roku żużlu ale jest utrzymany. Ja wczoraj 

obawiałem się, że nie przejadę i byłem przygotowany, że zostawię gdzieś samochód, pójdę. 

Dojechałem do samego końca, nawet auta nie obrudziłem, więc jest dobrze, trzeba to utrzymać, 

żeby to nie zakrzaczało, nie zniszczyło się, za 7-8 lat to możemy robić ale wtedy tego pasa 

drogowego nie będzie.  

 

8. 

Przewodniczący Rady zamknął 59 sesję Rady Miejskiej w Ropczycach.  

 

 

 

Protokolanci - opracowanie:  

Elżbieta Klimek inspektor w Referacie Spraw Obywatelskich  

Bernadeta Cholewa inspektor w Referacie Spraw Obywatelskich 

 


